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Chapter 22: Islam began strange and returns
strange

حدثنا أحمد بن محمد بن سعيد بن عقدة قال: حدثن عل بن الحسن التيمل، قال: حدثن أخواي محمد ‐ 1
بصير، عن كامل، عن أب جميعاً عن أب ناسوأحمد بنا الحسن، عن أبيهما، عن ثعلبة بن ميمون، وعن جميع ال
:جعفر أنه قال

إن قائمنا إذا قام دعا الناس إل أمر جديد كما دعا إليه رسول اله ، وإن الإسلام بدا غريباً وسيعود غريباً كما بدا،
.فطوب للغرباء

(1) Ahmad bin Muhammad bin Sa'eed narrated from Ali bin al-Hasan at-Taymali from his brothers
Muhammad and Ahmad from their father from Tha’laba bin Maymoon and Jamee’ al-Kinasi from Abu
Baseer from Kamil that Abu Ja'far al-Baqir (as) had said:

“When al-Qa'im appears, he will invite the people to a new mission as the Prophet (S) has invited the
people to a new mission. Islam has begun strange and it will return strange as it has begun. Blessed are
the strangers!”1

أخبرنا عبد الواحد بن عبد اله بن يونس قال: حدثنا محمد بن جعفر القرش، قال: حدثنا محمد بن الحسين بن ‐ 2
:أب الخطاب، قال: حدثنا محمد بن سنان، عن ابن مسان، عن أب بصير، عن أب عبد اله أنه قال

.الإسلام بدا غريباً وسيعود غريباً كما بدا، فطوب للغرباء

.فقلت: اشرح ل هذا، أصلحك اله
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. فقال: مما يستأنف الداع منّا دعاء جديداً كما دعا رسول اله

(2) Abdul Wahid bin Abdullah bin Younus narrated from Muhammad bin Ja'far al-Qarashi from
Muhammad bin al-Husayn bin Abul Khattab from Muhammad bin Sinan from ibn Miskan from Abu
Baseer that Abu Abdullah as-Sadiq (as) had said:

“Islam has begun strange and it will return strange as it has begun. Blessed are the strangers!”

Abu Baseer said to him: “Please, explain to me what this means!”

He said: “Al-Qa'im will invite to a new mission as the Prophet (S) has done.”

The same was narrated by Abdul Wahid bin Abdullah from the previous narrators from Muhammad bin
Sinan from al-Husayn bin al-Mukhtar from Abu Baseer from Abu Abdullah as-Sadiq (as).2

:وبهذا الإسناد عن ابن سنان، عن عبد اله بن مسان، عن مالك الجهن قال ‐ 3

.قلت لأب جعفر: إنا نَصف صاحب هذا الأمر بالصفة الت ليس بها أحد من الناس

.فقال: لا واله، لا يون ذلك أبداً حت يون هو الذي يحتج عليم بذلك ويدعوكم إليه

(3) The previous narrators narrated from Muhammad bin Sinan from Abdullah bin Miskan that Malik al-
Juhani had said:

“I said to Abu Ja'far al-Baqir (as): “We describe the man of this matter (al-Qa'im) with the aspects that
no one of the people has ever had.”

He said: “No, By Allah, it is not so. It is he himself, who will argue with you about that and will invite you
to it.”3

أخبرنا أحمد بن محمد بن سعيد قال: حدثنا محمد بن المفضل بن ابراهيم، قال: حدثنا محمد بن عبد اله بن ‐ 4
:زرارة، عن سعد بن أب عمر و الجلاب، عن جعفر بن محمد أنه قال

.إن الإسلام بدا غريباً وسيعود غريباً كما بدا فطوب للغرباء

(4) Ahmad bin Muhammad bin Sa'eed narrated from Muhammad bin al-Mufadhdhal bin Ibraheem from
Muhammad bin Abdullah bin Zurara from Sa’d bin Abu Amr al-Jallab that Abu Abdullah as-Sadiq (as)



had said:

“Islam has begun strange and it will return strange as it has begun. Blessed are the strangers!”4

حدثنا عبد الواحد بن عبد اله بن يونس، قال: حدثنا أحمد بن محمد بن عل بن رباح الزهري، قال: حدثنا ‐ 5
:محمد بن العباس بن عيس الحسن، عن الحسن بن عل البطائن، عن شعيب الحداد، عن أب بصير، قال

.قلت لأب عبد اله: أخبرن عن قول أمير المؤمنين: إن الإسلام بدا غريباً وسيعود كما بدا فطوب للغرباء

. فقال: يا أبا محمد، إذا قام القائم استأنف دعاء جديداً كما دعا رسول اله

.قال) فقمت إليه وقبلت رأسه وقلت: أشهد أنك إمام ف الدنيا والآخرة أوال وليك وأعادي عدوك، وأنك ول اله)

.فقال: رحمك اله

(5) Abdul Wahid bin Abdullah bin Younus narrated from Ahmad bin Muhammad bin Ali bin Rabah az-
Zuhri from Muhammad bin al-Abbas bin Eessa al-Hasani from al-Hasan bin Ali al-Bata’ini from
Shu’ayb al-Haddad that Abu Baseer had said:

“I asked Abu Abdullah as-Sadiq (as) to explain to me the saying of Amirul Mo'mineen (as) “Islam has
begun strange and it will return strange as it has begun. Blessed are the strangers!”

He said to me: “O Abu Muhammad, when al-Qa'im (as) appears, he will invite to a new mission as the
Prophet (S) has done.”

I got up, kissed his head and said to him: “I witness that you are my imam in this life and in the afterlife. I
support your guardians and resist your enemies. I witness that you are the guardian of Allah.”

He said: “May Allah have mercy upon you!”5
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